

# Huaxia South Chinese School Weekly News

## Nov. 17, 2016

华夏中文学校的同学们，老师们和家长们，你们好！

本周正常上课，我们学校见！

### 下面是本周的一些新闻：

1. 本周学校继续有新的短期课程 — 手工编织课，教师：李辉老师。教室 D102

上课的日期是 11/5, 11/19, 12/3, 12/10, 12/17, 1/7, 一共六周六节课。费用是\$40刀/人，六节课。9 岁以上都可以参加。

第一节：1:30 - 2:20； 第二节课： 2:30 - 3:20； 第三节课： 3:30-4:20。

大家如果有问题咨询，或是报名，请联系李辉老师，微信号：gracemal

2. 在接下来的 2—3 周，我们的 TA - Andrew Han 和他的团队将会从低年级开始，进入教室，为班级拍录像和集体照，请大家告诉孩子，让孩子们展示出最好的自己。

3. 本周青少年 - Katherine Liu 和她的团队采访新老义工、老师、家长的活动继续进行，为配合校庆，我们广发英雄帖，邀请义工们和家庭们来接受采访。影像资料将在剪辑后，放在特制的 U 盘里，永久保存。更多细节或报名，请联系微信号：celestecrystal。时间 3:30—4:20，教室 E108。

4. 本周六下午 1—5 点，在 MARLBORO HIGH SCHOOL 会有多元文化节，有吃有喝有得玩，还有表演看。我们学校的贾永红老师将会表演京剧《贵妃醉酒》。机会难得，大家走过路过不要错过。

5. 对于集结成册的作品集，我们将增加写作作品。

学校的 20 周年校庆和春节庆祝将在 01/21/2017 日进行。为了迎接校庆，我们将进行学生**绘画和写作**作品收集，所有作品将由专业印刷厂成集出版。作为送给嘉宾（嘉宾包括但不限于市长、学监、学委高中校长等）的 20 周年礼物。所有参赛孩子可以得到一本免费绘画和写作作品集。细节如下：

**参与人员：**所有学校现有和以前学生、老师和义工。（请在作品反面标柱姓名、联系方式、现在年级或曾经参与中文学校的时间。）

题材：华夏南部 20 周年庆，中国新年，或是孩子们最满意的绘画作品

**写作不限题材，要求双语写作**

纸张：11\*14 的绘画纸，绘画形式不限

方式：每人选取自己最满意的一张作品或作文

费用：每人\$15 刀，与作品一起提交

递交方式：请提交你作品的扫描电子版（为了方便成集出版），和作品实物，与\$15 支票给汪杰老师，汪杰老师邮箱： [jiawang@optonline.net](mailto:jiawang@optonline.net)

时间：截止日期 12/10/2016

**下面是学校 12 月的部分活动，同学和家长们可以开始准备了：**

1. 一 二 三年级演讲朗诵比赛

为配合总校年度演讲比赛，我校将在 12/10/16 举办一年级、二年级、三年级年级内演讲比赛。总校的比赛规则还没发下，先把去年的各项要求给大家供参考。题目“所见所闻”，可以理解为“题目自选”。希望家长和老师鼓励孩子积极参加，利用这个机会锻炼孩子中文的表达能力及临场发挥能力。

比赛时间：12/10 第三节课。

比赛地点：由本年级老师通知。

主持：本年级老师，欢迎家长观看并协助评分。

各年级选出三名优胜者（只能选出三人）参加 1/7/17 总校演讲比赛。

2. 四 -> 九年级成语壁报比赛

时间： 12/17/16 第三节课

地点：121 教室

规则：以班级为小组，班级多余四人的可分为两组。比赛现场给出四个成语故事，并进行解释。各组学生根据自己的理解在 poster board（学校提供）上画出故事情节，现场完成。鼓励学生加上自己的想象创作。

此比赛旨在加强学生对中文及中国古代文化的理解，而且是在说笑动中学中文，并能展示孩子们天马行空的个性和绘画本领。希望家长和老师鼓励学生积极参加。

今年是学校成立的第 20 个年头，学校将在 2017 年 1 月 21 日庆祝 20 周年生日和欢度春节。这里是关于庆祝活动一些特别安排。

1. 请同学们老师们赶快准备节目。各“大年级”准备的节目请与廖山漫教务长联系沟通。请将所有节目报给副校长 Connie Mo — [connieh2020@yahoo.com](mailto:connieh2020@yahoo.com)。报名截止时间 12/10/2016.

2. 兵马未动，粮草先行。20 周年募款组已经成立。您可以到 PTA 桌处咨询。如果您是商家，或知道商家，想要广告和资助我们的活动。如果您是个人，想为学校的活动添砖加瓦，请联系王露生 9736341543，刘福军 4125278420，或发邮件到 [donation@hxsouth.org](mailto:donation@hxsouth.org)。非常感谢您的支持和帮助。

南部中文学校的家庭们，感谢你们的参与和支持。祝大家周末好！

叶晶

华夏南部中文学校校长

2016 年 11 月 17 日

## Hello Huaxia Students, teachers and Parents,

This week the Chinese school is on! It's always nice to see you at school.

Here's this week's news:

1. Hand Knitting classes is on this week.

Teacher: Grace (hui) Li      Room: D102      The fee is \$40/person

The class will be meet on 11/5, 11/19, 12/3, 12/10, 12/17, 1/7

There are 3 sessions: 1:30 - 2:20; 2:30 - 3:20, or 3:30-4:20 for kids age 9+, For question or registration, please contact Grace @ WeChat: [gracema1](#).

2. Starting from this week and lower grade classroom, our TA — Andrew Han and his team will take videos and pictures for our students and teachers. Please let your kids be prepared with their wonderful smile. :)

3. Our TA - Katherine Liu and her team will interview the volunteers, teachers and families this week on Room E108 @3:30-4:20. Your interview will be part of our memorable video, and downloaded to a special USB drive for the 20th anniversary celebration! For more details or registration, please contact Katherine Liu cliu12@gmail.com。 WeChat: celestecrystal。 Please see attachment.

4. This Sunday is Marlboro's Ninth Annual Multi-Cultural day. It has always been a wonderful afternoon filled with song, dance, food and appropriate for all ages. Our teacher Jenny Jiang will perform Beijing Opera - The Drunken Beauty Yang. Please join with us at this free event on Sunday, November 20th from 1-5PM at Marlboro High School.

#### **5. We'll add students essay to our Drawing & Painting collection.**

Huaxia South Chinese School 20th anniversary and Chinese New Year celebration will be hold on 01/21/2017. We will have **student essay, Drawing & Painting collection**. All participants will receive a free professional Album including your painting or essay. The Album will be a gift for our VIPs (VIPs including, but not limit to Mayor, Superintendents, High school principals, and so on).

Eligibility: Any individuals who is or used to be part of our school (student, volunteers, teachers). Please write name and contact info, grade, the year in Huaxia South on the back of your drawing or painting.

Essay: Bilingual essay for any topic

Drawing or Painting: Any theme related to Huaxia South 20th anniversary, Chinese New Year, or your best art work on a 11\*14 paper.

Entry Requirements: Every individual can pick 1 of their essay, best drawing or painting

Fees: \$15 per individual, submit with your drawing or painting

How to Enter: Please send one PDF file of your drawing or painting (you can scan @Staples, for the purpose to prepare the Album), and submit your drawing or painting with \$15 check to Teacher Wang Jie. Her contact is jiewang@optonline.net

Deadline: 12/10/2016

Here's some activities will be run on December:

1. The Chinese Speech & recitation tournament will be held on 01/07/2017 at our school. But our own pre-tournament will be held on 12/10/2016. Everyone from the first grade to the third grade is welcome. Please tell your teacher you want to go! There will be three winners from each grade. And they will represent our school to go to the HQ tournament.

2. Chinese Idioms Drawing Contest

Date: 12/17/16 The Third period

Rule: Each class work as a team. If there are more than 4 students from the same class, they'll be divided into 2 teams. Teacher will introduce and explain 4 Chinese idioms. Each team will draw on the poster board (provided by school) according to the idiom they choose.

Hua Xia South Chinese School 20th anniversary and New Year celebration will be hold on 01/21/2017. Here are special news about the big event.

1. Please prepare your show program. For Chinese classes program, please talk with our Vice Dean - Anne Liao for details. Please report your potential programs to our VP - Mrs. Connie Mo: [connieh2020@yahoo.com](mailto:connieh2020@yahoo.com). Deadline: 12/10/2017

2. Please see attachment for fundraising details. If you own a business or know business who wants to sponsor our celebration; or you feel like to help our school by yourself. Please contact Lusheng Wang or Frank Liu, or [donation@hxsouth.org](mailto:donation@hxsouth.org). Thanks for your help and support!

It's our pleasure to have you as a part of our school! Have a wonderful weekend!

With Warm Regards,

Joyce Chau  
HX South Chinese School Principal

11/17/2016